



Szent Bertalan-templom Kincstára
és torony kilátó / Church Treasury
and tower lookout / Kirchenschatze und
Turmschau
Gyöngös, Szent Bertalan u. 3.
Tel.: +36 30/328-9134, www.szentberlankincstar.hu



Sebőkméz / Sebők honey / Sebők Honig
Gyöngös, különbözöző patak (Károly
Róbert Diákhotell szemben)
Tel.: +36 30 284 2507

Bemutató mérhészet, kóstoló, vásárlási lehetőség, mézgyógyszer, aptíterápia előzetes bejelentkezés alapján:
• Beekeeping demonstration, tasting, shopping, honey medicine, apitherapy by appointment.
• Imkerieführung, Verkostung, Einkauf, Honigmedizin, Apitherapie nach Vereinbarung.



Farkasmályi történelmi pincsor / Farkasmály
historical cellars / Historische Keller von
Farkasmály

A Sárhegy nyugati lábánál, a Mátrafüredre
vezető út mellett 1750-ben telepítették.

Farkasmály szőlőit. A XVII-XIX. század folyamán összesen 26 sziklába vágta pince épült itt. Ezek
picék közül többet lehetséges belépni.

• In 1750. Altesteilung der Farkasmály im 18. und 19. Jahrhundert wurden 26 Weinkeller in die Felsen geschnitten.

• Im 18.-19. Jh. entstanden im Farkasmály insgesamt 26 Keller, zu denen teilweise auch Kelterhäuser gehörten. Viele dieser Keller können nach Voranmeldung besichtigt werden, oder Sie können die feinen Mátra-Weine vor Ort probieren.

Mátra

Naphimusz park / Park Hymn to the Sun /
Park „Hymne an die Sonne“
www.regifof.hu/magyalarverna

A mátraházi templom mellett Naphimusz
Parkban. Assisi Szent Ferenc himnuszának
títz versszakát jelenti meg Várkonyi Mária,
mátrafüredi kerámikus színezett kerámia
domborművekkel. A másik sorzat, a „Szűz Mária
Hét Örömnéje Utája“ tiszománc képe Hertay
Mária alkotásai.

• The ceramic artist Mária Váronyi has produced Saint Francis of Assisi's Hymn to the Sun, celebrating the saint's association with Nature. This series appeals to one's faith and experience, indicating a path to follow to avoid the problems of our days. The second series, The Seven Joys of the Virgin Mary, is by Maria Hertay.

• Die „Hymne an die Sonne“ des Heiligen Franz von Assisi, welche einen idealen Hintergrund für den Naturschutz bietet, ist ein Kunstwerk der Keramikerin Mária Váronyi, das mit tiefem Gefühl und Emotion, auf tiefergründige Art dargestellte Bilderserie ist für jeden begreifbar und hilft auch beim Lösen der Probleme von Heute. Die andere Serie, die Emailbilder mit dem Titel „Weg der sieben Freuden von Jungfrau Maria“ sind Kunstwerke von Maria Hertay.

Parád

Asztalos Joachim farafarág kiállítása / Exhibition
of woodcarver Asztalos Joachim / Ausstellungen
des Holzbildhauers Asztalos Joachim
Parád, Kékesi út 2., Tel.: +36-30/416-3550,
www.parad.hu

Kisnána

Nemzeti Emlékpark /
National Memorial Park / Nationale
Gedenkpark
Tel.: +36 20/435-0581, www.recsk.hu



• Archaeological excavations have uncovered the remains of 1,400 archaeological objects. Valuable finds have been unearthed from the Paleolithic to the time of the conquest, which can now be viewed by prior appointment.
• Archäologische Ausgrabungen haben die Überreste von 1.400 archäologischen Objekten freigelegt. Von der Altsteinzeit bis zur Zeit der Eroberung wurden wertvolle Funde ausgegraben, die jetzt nach vorheriger Terminvereinbarung besichtigt werden können.

Tar

Körösi Csoma Sándor Emlékpark, / Sándor Körösi Csoma
Memorial Park / Körösi Csoma Sándor Gedenkpark
Tel.: +36 (30) 984-5799, www.buddha-tar.hu



Mátra Múzeum /
Mátra Museum / Mátra Museum
Gyöngös, Kossuth L. u. 40.
Tel.: +36 37/505-530,
www.matrarmuzeum.hu

A Mátra Múzeum az ország egyik legjelentősebb természettudományi gyűjteményétől örökölt. A múzeum helyi védelemmel természetvédelmi területtel nyilvántartott parkból. Állandó kiállításai mellett időszaki kiállítások és szaládi programok is várják az ide látogatókat.

• The Mátra Museum one of the most significant collection of natural history of the country. The museum consists of three units, namely the Orczy Castle, the new pavilion of Natural History and the two-hectare park which was declared as a nature reserve. All the three units can be visited separately but they provide an exceptional experience together.

• Mátra Museum, das eine der bedeutendsten naturwissenschaftlichen Sammlung unseres Landes aufbewahrt. Das Museum besteht aus drei Einheiten, aus dem Schloss Orczy, dem Pavillon für Naturwissenschaften und dem 2 Hektar großen, örtlich geschützten Park, der zum Naturschutzgebiet erklärt wurde. Alle drei Einheiten können getrennt besucht werden, aber das volständige Erlebnis wird von allen zusammen vermittelt.

Ferences rendház és műemlékkönyvtár / Franciscan
Memorial Library / Denkmalbibliothek der
Franziskaner
Gyöngös, Barátok tere 2. Tel.: +36 37/311-971,
+36 70/662 5672, www.gyfhu.hu



Gyöngösön, a ferences rend legnagyobb magyarországi kolostorában található az ország Pannonhalmai kúvi egyetlen, alapítása óta ugyanazon a helyen lévő kolostori könyvtára. A könyvtár előtérben megtetként a ferences rend életét bemutató állando kiállítás.

• The monastery library – unique in the country, besides Pannonhalma has been standing on the same place since its foundation – can be found in the biggest Hungarian monastery of the Franciscan order of Gyöngös. A permanent exhibition on the life of the Franciscan Order can be visited in the entrance hall of the library.

• In Gyöngös, in the größten Kloster des Franziskanerordens in Ungarn befindet sich außer Pannonhalma die einzige, seit Gründung auf demselben Platz stehende Klosterbibliothek. Im Vorraum der Bibliothek ist die ständige Ausstellung über das Leben des Franziskanerordens zu besichtigen.

4. Grassalkovich-palota – könyvtár kiállításai / Grassalkovich-Palais -
Bibliothek Gyöngös, Fő tér 10. Tel.: +36 37/313-883, www.vsv.hu



Gyöngösön a vásárosának egyedülálló különlegessége a Huszár Lajos Eremtár – Dobai Miklós adományával – amely a Fő téren, a Grassalkovich-palotában látható, melyben egyúttal Sándor Kónyvtár. Az érem- és emlékérméi gyűjtemény Magyarország 1000-évre történélnéttel öltél. Az éremtár mellett Herman Lipót általános történeti kiállítását eltehető.

• The exhibition about numismatics named after Lajos Huszár which has been donated by Miklós Dobai and is located at the Main square in Grassalkovich Mansion. The collection of coins and medallions tell us the thousand year history of Hungary starting with the coin of St. István and ending with the recent ones.

• Das Münzkabinett befindet sich im ehrwürdigem Palais Grassalkovich im Herzen von Gyöngös. Die Sammlung umfasst die 1000-jährige Geschichte Ungarns vom ersten König, dem Denar des Hl. Stephan bis die Forint-Prägungen der heutigen Zeit.

5. Gyöngyi Állatkert / Zoo / Zoo
Gyöngös, Damjanich u. 31.
(Gyöngyösiorszói elölözött)
Tel.: +36 37/503-035, +36 30/655-1456,
www.gyongyos-zoo.hu



Magyarország egyetlen magánkében lévő állatkertje. Folyamatosan bővülő park már alkotja a tanyát és a repterek, big cats and the animals of the Hungarian fields and forests alike in the tiny but continuously expanding Zoo.

• In dem kleinen, aber ständig entwickelnden Zoo sind ein Streichelzoo, exotische Tiere, ein Reptiliengarten, Großenkatzen, bzw. Tiere der einheimischen Wälder und Wiesen zu finden.

6. Mátravasút / Mátra Railway /
Bahn von Mátra
Gyöngös, Dobó u. 1.
Tel.: +36 37/312-447; +36 30/279-1615,
www.gererdo.hu/erdei-vasutak



Köz száz éve kanyarog a kisvasút a Mátra vadregnyei tájain, melyben kellelmes kirándulást tehetünk Mátrafüred és Szalajkaház felé.

• This narrow gauge railway has been winding in the wildromantic Mátra Mountains for nearly a century. It offers pleasant journey to Mátrafüred and Szalajkaház.

• Seit fast hundert Jahren fährt die Schmalspurbahn durch die romantische Umgebung von Mátra.

Mit ihm kommt man nach Mátrafüred und erlebt wunderschöne Ausflüsse.

7. Dr. Csepé György Uszoda és Termálfstrand /
Swimming Pool / Schwimmbad
Gyöngös, Pest út 39., Tel.: 37/788-231,
www.gyongyos-matrosztalportfollio.hu

